
Protokół Nr L/22 

z dnia 26 sierpnia 2022 r.  
od godz. 10:00 do godz. 11:59  

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  
2. Andrzej Dutkiewicz  
3. Tomasz Filipowski  
4. Hanna Iwaniuk  
5. Marcin Łabędzki  
6. Paweł Mataśka  
7. Dawid Mazurkiewicz 
8. Ewa Mielczarek-Sójka  
9. Krzysztof Nowak  
10. Joanna Pawłowska  
11. Zbigniew Piotrowski 
12. Tomasz Półgrabia  
13. Wojciech Rychlik  
14. Romuald Solarek  
15. Stanisław Szuster  
16. Piotr Warchlewski  
17. Grzegorz Włodarczyk  
18. Jadwiga Ziółkowska  
19. Tomasz Ziółkowski  

Punkt 1 

Otwarcie L sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 
 
Otwarcia L sesji VI kadencji dokonał przewodniczący Rady Piotr Warchlewski.  
 
Punkt 2 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 
 

1. Otwarcie L sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

4. Przyjęcie protokołu z XLIX nadzwyczajnej sesji VI kadencji Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Sprawozdanie z działań podjętych przez Państwowe Gospodarstwo Wodne 

Wody Polskie, Nadzór Wodny w Zduńskiej Woli, Nadzór Wodny Sieradz, 

Nadzór Wodny Łask, Nadzór Wodny Łódź Zachód i Nadzór Wodny w 



Poddębicach na terenie Powiatu Zduńskowolskiego w 2021 r.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat 

Zduńskowolski prawa własności nieruchomości zajętych pod drogi powiatowe.   

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK/RP-20/22.    

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 

2022 – FK/RP-21/22.   

10. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od 

ostatniej sesji. 

11. Interpelacje i zapytania Radnych. 

12. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 
Głosowano w sprawie: 
Ustalenie porządku dziennego obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 
Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 
Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 
Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 
Tomasz Ziółkowski  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
Rada Powiatu ustaliła porządek obrad.  

 
Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLVIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 
Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 
Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 



Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 
Tomasz Ziółkowski  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
Rada Powiatu przyjęła protokół.  
 
 
Punkt 4 

Przyjęcie protokołu z XLIX nadzwyczajnej sesji VI kadencji Rady Powiatu 
Zduńskowolskiego. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z XLIX nadzwyczajnej sesji VI kadencji Rady Powiatu 
Zduńskowolskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 
Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 
Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 
Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 
Tomasz Ziółkowski  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 

Rada Powiatu przyjęła protokół.  
 
 
Punkt 5 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski do Komisji uchwał zaproponował radnych:  

1/ Marcina Łabędzkiego, 

2/ Dawida Mazurkiewicza, 

3/ Joannę Pawłowską. 

w/w radni wyrazili zgodę.  



 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 
Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 
Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 
Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 
Tomasz Ziółkowski  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 

Rada Powiatu powołała Komisję uchwał i wniosków w składzie: 

1/ Marcin Łabędzki – przewodniczący, 

2/ Dawid Mazurkiewicz - członek, 

3/ Joanna Pawłowska - członek. 

 
Punkt 6 

Sprawozdanie z działań podjętych przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 
Polskie, Nadzór Wodny w Zduńskiej Woli, Nadzór Wodny Sieradz, Nadzór Wodny 
Łask, Nadzór Wodny Łódź Zachód i Nadzór Wodny w Poddębicach na terenie 
Powiatu Zduńskowolskiego w 2021 r. 

Radna Joanna Pawłowska zapytała ile osób pracuje w nadzorze wodnym w powiecie 
zduńskowolskim.  

Klaudia Otrębska Wody Polskie odpowiedziała, że w Zduńskiej Woli 2 osoby 
(kierownik i pracownik), w Sieradzu 3 osoby, w Poddębicach 2 lub 3, w Łodzi 2 i 
Łasku 2 osoby.  

Radna Joanna Pawłowska  zapytała jakim sprzętem dysponują Wody Polskie do 
monitorowania wód. 

Klaudia Otrębska Wody Polskie odpowiedziała, że  do monitorowania wód posiadają 
jedynie samochód by wyjechać w teren i zobaczyć co się dzieje.  

Radna Joanna Pawłowska zapytała ile w 2021 r. Wody Polskie miały pod kontrolą 
zrzutów w podziale na komunalne i  przemysłowe.   

Klaudia Otrębska Wody Polskie poinformowała, że w roku 2021 zostało 
zidentyfikowanych około 100 wylotów w rzece zarówno Pichnie jak i Pichnie 
Szadkowickiej. Część jest legalna.  

Radna Joanna Pawłowska zapytała które wyloty są legalne.   



Klaudia Otrębska Wody Polskie poinformowała, że były to zrzuty ścieków, 
kanalizacja oraz inne niezidentyfikowane.  

Radna Joanna Pawłowska zapytała ile na 100 zrzutów jest nielegalnych.  

Klaudia Otrębska Wody Polskie opowiedziała, że mniej więcej 1/3. 

Radna Joanna Pawłowska zapytała czy w tej 1/3 jest ustalona liczba sprawców 
nielegalnych zrzutów.  

Klaudia Otrębska Wody Polskie odpowiedziała, że nie leży to w kompetencji Wód 
Polskich. Wody stwierdzają czy jest wylot i ta informacja przekazywana do jednostki 
wyżej. Jest to pytanie do RZGW w Poznaniu, które się tym zajmuje.  

Radna Joanna Pawłowska zapytała czy nadzór posiada urządzenia pomiarowe.  

Klaudia Otrębska Wody Polskie odpowiedziała, że Nadzór Wodny nie posiada 
urządzeń pomiarowych.  

Radna Joanna Pawłowska nawiązała do strony 6 sprawozdania, gdzie została 
podana informacja o wniesieniu sprzeciwu w kwestii pozwolenia wodnoprawnego. 
Czego dotyczył ten sprzeciw.  

Klaudia Otrębska Wody Polskie poinformowała, że sprzeciw dotyczył prowadzenia 
przewodów w rurociągach przez rzekę - na co należy uzyskać pozwolenie 
wodnoprawne.  

Radna Joanna Pawłowska zapytała czego dotyczyło 9 spraw prowadzonych w roku 
2021 przez nadzór wodnoprawny.  

Klaudia Otrębska Wody Polskie poinformowała, że są to sprawy różne, które np. 
powinny trafić do innych podmiotów, także sprawy geodezyjne. 

Radna Joanna Pawłowska zapytała jaka część pracy jest skupiona na rzekach, na 
dbaniu o ich florę i faunę. Na walce z nielegalnymi zrzutami lub tymi co przekraczają 
normę.  

Klaudia Otrębska Wody Polskie poinformowała, że są jednostką terenową, która 
jeździ w teren i jeżeli zauważy jakieś zagrożenie zgłasza je odpowiednim organom. 
Nadzoruje prace wykonawców, którzy zajmują się utrzymywaniem rzek, wałów 
przeciwpowodziowych, usuwaniem zatorów na rzekach, tam bobrowych.  

 
Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie. Nie wniosła uwag.  

 
Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat 
Zduńskowolski prawa własności nieruchomości zajętych pod drogi powiatowe. 
 



Radny Tomasz Półgrabia stwierdził, że takie uchwały są bardzo potrzebne. Trafił do 
niego  mieszkaniec, który nie może doprosić się uregulowania własności gruntu 
należącego do działki przy ul. Lipowej w Zduńskiej Woli. Część działki została 
zaadoptowana do pasa drogowego drogi powiatowej (ul. Spacerowa) oraz drogi     
wojewódzkiej (ul. Łódzka). Jest zdziwiony, że przez tyle lat ten temat nie jest 
załatwiony.  

Piotr Pacelt Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg poinformował, że nieruchomość                             
u zbiegu ulic Lipowa, Spacerowa i Łódzka ma trzech zarządców dróg. Jest tam 
problem z przebiegiem granic w granicach z sąsiadowaniem z drogą powiatową, która 
była swego czasu remontowana wraz z chodnikiem z kostki w śladzie istniejącym. 
Ubytek nie jest znaczny, nawet gdyby właściciel przesunął granicę nieruchomości to 
dalej byłaby odpowiednia szerokość tego chodnika dla pieszych, więc ma prawo 
zmiany granicy swej nieruchomości. Większy kłopot jest od strony drogi wojewódzkiej, 
chodnik należy do właściciela zatoki postojowej. Taka szansa byłaby w trakcie 
przebudowy drogi wojewódzkiej w momencie opracowania dokumentacji przez Zarząd 
Dróg Wojewódzkich. Pan był wielokrotnie w Zarządzie Dróg Wojewódzkich. Otrzymał 
informację, że ta część nie jest objęta drogami inwestycyjnymi.  Zarząd Wojewódzki w 
swojej części nie zamierza nic zrobić. W części powiatu to ogrodzenie nie jest już 
najnowsze, jeżeli pan chce odzyskać tą nieruchomość to nie ma żadnego problemu. 
Właściciel ma prawo wyburzenia ogrodzenia i ogrodzić się w granicy własności 
nieruchomości.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że na wniosek zostanie udzielona 
odpowiedź. 

 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat 
Zduńskowolski prawa własności nieruchomości zajętych pod drogi powiatowe.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 
Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 
Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 
Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 
Tomasz Ziółkowski  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr L/40/22 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
przez Powiat Zduńskowolski prawa własności nieruchomości zajętych pod drogi 
powiatowe. 



 
Punkt 8 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK/RP-20/22. 

 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK/RP-20/22.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 
Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 
Joanna Pawłowska , Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr 
Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Zbigniew Piotrowski 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr L/41/22 zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego. 
 
 
Punkt 9 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022 – 
FK/RP-21/22. 
 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022 – 
FK/RP-21/22.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 



ZA (15) 
Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 
Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , 
Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , 
Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Dutkiewicz , Romuald Solarek  
 
Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr L/42/22 zmieniającą  uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu na rok 2022. 
 
 
Punkt 10 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od 

ostatniej sesji. 

 

 

Na sesji w dniu 1 lipca br. Rada Powiatu podjęła 10 uchwał a na sesji 
nadzwyczajnej 11 lipca br. 3. Uchwały wykonywane są zgodnie z ich postanowieniami. 
Od ostatniej sesji zwyczajnej odbyło się 9 posiedzeń Zarządu Powiatu. Przedmiotem 
obrad Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego kierowania Powiatem, jak                                           
i wypracowanie spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej Rady.   
  

inwestycje i zamówienia publiczne 

 

1. Zostało rozstrzygnięte postępowanie o udzielenie zamówienia 

publicznego  pn.: „Zakup autobusu do przewozu osób niepełnosprawnych 

dla Środowiskowego Domu Samopomocy w Przatówku”. W ramach 

procedury, jako najkorzystniejsza oferta  została wybrana oferta złożona 

przez BUS – CENTER Tomasz Gad z  Strawczyna. Wartość oferty wynosi 

430 500,00 zł brutto. W postępowaniu została złożona jeszcze jedna 

oferta przez TRUCK IMPORT – EXPORT WYNAJEM SP. Z O. O. z 

Warszawy, wartość oferty wynosiła 466 170,00 zł brutto. Zakup  autobusu 

do przewozu osób niepełnosprawnych dla Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Przatówku został dofinansowana środkami finansowymi 

z  Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i 

Wojewody Łódzkiego.  

2. 14 lipca 2022 r. podpisana została z wykonawcą – firmą Liftprojekt 

Inżynieria Dźwigowa Paweł Rafalik, Kalinowo 86, 07-304 Ostrów 

Mazowiecka, umowa na realizację zadania „Modernizacja dźwigu 

osobowego w Domu Pomocy Społecznej w Zduńskiej Woli”. Wartość 

umowy brutto 277.560,00 zł. Planowany term in realizacji zadania to 

15.11.2022 r. Modernizacja dźwigu osobowego w Domu Pomocy 

Społecznej w Zduńskiej Woli została dofinansowana przez Województwo 

Łódzkie środkami Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w wysokości 137.192,00 zł. 



3. 5 lipca 2022 r. podpisana została umowa z Collas Polska Sp. zo.o.                                 

z siedzibą Polędzie na realizację zadania zadania „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 4909E na odcinku Choszczewo – Krokocice – Lichawa – 

etap III o długości 1 610 m”. Termin zakończenia robót 30 września 2022, 

wynagrodzenie 2 852 894,14 zł . Zadanie jest dofinansowane ze środków 

budżetu województwa, pochodzących z tytułu wyłączania z produkcji 

gruntów rolnych w wysokości 450.120,00 zł. 

4. Zakończyła się procedura odbiorowa kolejnej inwestycji 

współfinansowanej środkami Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w 

zakresie poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych w obszarze 

oddziaływania przejść dla pieszych pn. Przebudowa przejść dla pieszych 

w obrębie skrzyżowania drogi powiatowej nr 4930E, ul. Szkolna z drogą 

gminną nr 119230E, ul. Zieloną w Zduńskiej Woli; wartość robót wyniosła 

233 892,43 zł; wykonawcą robót była firma PPHU DROCHOD ze 

Zduńskiej Woli; dzięki realizacji inwestycji powstały 4 przejścia na 

wyniesionej tarczy skrzyżowania, przebudowano dojścia do przejść oraz części 

ciągu pieszego w ich obrębie                                 z zastosowaniem systemu 

fakturowych oznaczeń nawierzchni, zamontowano dedykowane oświetlenie (8 

sztuk), przed wyniesionym skrzyżowaniem naniesiono linie wibracyjno-

akustyczne ostrzegające kierowców o zbliżaniu się do miejsca 

niebezpiecznego. 

5. W dniu 14.07.2022 r. ogłoszono wyniki trzeciego naboru do Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych - PGR. Powiat 

Zduńskowolski otrzymał dofinansowanie na realizację inwestycji pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 3715E na odcinku Szadek – Pusinowice 

– Borki Prusinowskie – etap I – kwota dofinansowania 1 999 999,00; 

szacowana wartość inwestycji 2 040 816,00 zł. 

6. W ramach piątego naboru do Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych – Rozwój Stref przemysłowych Powiat 

Zduńskowolski złożył 2 wnioski o dofinansowanie: „Rozbudowa ciągu 

dróg powiatowych ul. Łaska – ul. Świerkowa – ul. Jodłowa – ul. Staszica 

– ul. Spółdzielcza w Zduńskiej Woli: odcinek Jodłowa - Staszica kwota 

dofinansowania 11 760 000,00; szacowana wartość inwestycji 12  000 

000,00 zł. Oraz „Rozbudowa ul. Kolejowej wraz z drogą dojazdową do 

łącznika drogi ekspresowej S8 z DW 482 w Powiecie Zduńskowolskim; 

kwota dofinansowania 9 800 000,00; szacowana wartość inwestycji 

10 000 000,00 zł. 

 

edukacja 

1. W okresie wakacyjnym trwała rekrutacja do klas pierwszych szkół 

ponadpodstawowych na rok szk. 2022/2023. W wyniku przeprowadzonego 

naboru w szkołach podległych powiatowi uruchomiono 29 oddziałów klas 

pierwszych,  w tym: 13 klas w liceach ogólnokształcących, 14 klas w technikach 

i 2 klasy w branżowej szkole I stopnia). Przyjęto łącznie 980 uczniów. 

W podziale na poszczególne szkoły 

- w I LO – 7 klas, 



- w II LO – 4 klasy, 

- w ZSE – 6 klas technikum, w tym 2 oddziały w zawodzie informatyk, 1,5 

oddziału w zawodzie technik programista, 1 oddział w zawodzie automatyk, 1 

oddział w zawodzie technik grafiki i poligrafii cyfrowej i 0,5 oddziału w 

zawodzie technik elektronik, 

- w ZSZ nr 1 – 4 klasy technikum, w tym 1 klasa w zawodzie technik reklamy, 

1 klasa w zawodzie technik logistyk, 1 klasa w zawodzie technik ekonomista i 

technik mechanik, 1 klasa w zawodzie technik mechanik pojazdów 

samochodowych  

oraz 2 klasy branżowej szkoły 1 stopnia – oddziały wielozawodowe oraz 

zawód operator obrabiarek skrawających, 

- w Zespole Szkół w Karsznicach – 4 klasy, w tym: 1 oddział przygotowania 

wojskowego w liceum ogólnokształcącym oraz 3 klasy technikum w 

zawodach: technik hotelarstwa, technik żywienia i usług gastronomicznych i 

technik transportu kolejowego, 

- w Zespole Szkół CKU w Wojsławicach – 2 klasy, w tym: 1 klasa liceum 

ogólnokształcącego o profilu mundurowym i 1 klasa technikum w zawodach: 

technik rolnik, technik mechanizacji rolnictwa i technik żywienia i usług 

gastronomicznych. 

2. W wyniku przeprowadzonych postępowań konkursowych Zarząd Powiatu 

podjął uchwały o powierzeniu stanowisk dyrektorów jednostek oświatowych: 

- pani Agnieszce Jaśkiewicz – stanowisko dyrektora Zespołu Szkół im. 

Kazimierza Kałużewskiego i Juliusza Sylli w Zduńskiej Woli, 

- pani Izabeli Szymczak – stanowisko dyrektora Poradni Psychologiczno – 

Pedagogicznej w Zduńskiej Woli. 

Stanowiska powierzone zostały na okres 5 lat szkolnych czyli od 01.09.2022 r. 

do 31.08.2027 r. 

 

3. W dniu 19 sierpnia 2022 r. w Starostwie Powiatowym w Zduńskiej Woli odbyły 

się postępowania egzaminacyjne dla 6 nauczycieli ze szkół i placówek 

podległych powiatowi, którzy złożyli wnioski o awans zawodowy na stopień 

nauczyciela mianowanego. Egzamin zdało: 3 nauczycieli z Zespołu szkół 

Specjalnych w Zduńskiej Woli, 2 nauczycieli z Zespołu Szkół Elektronicznych w 

Zduńskiej Woli oraz 1 nauczyciel z Powiatowego Centrum Kultury, Sportu i 

Rekreacji w Zduńskiej Woli. 

4. Technikum nr 1 w Zespole Szkół Zawodowych nr 1 w Zduńskiej Woli otrzymało 

dotację na realizację Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury 

oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-

komunikacyjnych „Aktywna tablica”. Całkowity koszt realizacji zadania wynosi 

17 500 zł, z tego dotacja celowa  14 000 zł, wkład własny 3 500 zł. 

5. Liceum Ogólnokształcące w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Wojsławicach otrzymało dotację na realizację Rządowego 

programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i 

nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych „Aktywna 



tablica”. Całkowity koszt realizacji zadania wynosi 17 500 zł, z tego dotacja 

celowa  14 000 zł, wkład własny 3 500 zł. 

6. Zespół Szkół im. K. Kałużewskiego i J. Sylli w Zduńskiej Woli otrzymał 

dofinansowanie w ramach programu Erasmus+. Wartość projektu nr 2022-1-

PL01-KA121-VET-000052870 wynosi 55 027 euro. Projekt jest w 100% 

dofinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 

7. Zespół Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Wojsławicach 

otrzymał dofinansowanie w ramach programu Erasmus+. Wartość projektu nr 

2022-1-PL01-KA121-VET-000067706 wynosi 54 163 euro. Projekt jest w 100% 

dofinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 

8. Zespół Szkół Zawodowych nr 1 w Zduńskiej Woli otrzymał dofinansowanie                      

w ramach programu Erasmus+. Wartość projektu nr 2022-1-PL01-KA121-VET-

000068573 wynosi 49 353 euro. Projekt jest w 100% dofinansowany ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 

9. II Liceum Ogólnokształcące w Zduńskiej Woli otrzymało dotację celową                            

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 

na realizację zadania „Nasze ekologiczne pracownie”. Całkowity koszt realizacji 

zadania wynosi 50 550 zł, z tego dotacja celowa  36 350 zł, wkład własny 

powiatu 10 000 zł, wpłata rady rodziców 4 200 zł. 

 

sprawy społeczne 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zduńskiej Woli, Dom Dziecka                                       

w Wojsławicach, Domy Pomocy Społecznej oraz Środowiskowe Domy Samopomocy 

z terenu Powiatu Zduńskowolskiego realizowały statutowe działania jednostki. 

Zduńskowolski Szpital Powiatowy Sp. z o.o. w Zduńskiej Woli:  

• kontynuacja modernizacji Szpitala, m.in.: 

- zakończenie remontu Oddziału Dziecięcego, 

- zakończenie remontu klatki schodowej, 

- rozpoczęcie procedur związanych z remontem Oddziału Rehabilitacji (aktualnie trwa 

proces zmierzający do  wyłonienia najkorzystniejszej oferty na wykonanie prac), 

- oczekiwanie na rozstrzygnięcie wniosku, celem uzyskania dofinansowania na 

termomodernizację apteki,  

- oczekiwanie na rozstrzygnięcie wniosku, celem uzyskania dofinansowania                      

w ramach programu „Dostępność+” na modernizację wejścia do POZ, 

- przygotowanie do rozbiórki budynku dawnej administracji Szpitala,  

• prowadzenie projektu „Program rehabilitacji leczniczej w zakresie chorób grzbietu i 

kręgosłupa” – rehabilitacji dla mieszkańców powiatu;  

• prowadzenie punktu szczepień przeciwko COVID-19;  

• realizacja działań statutowych. 

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli: realizacja działań statutowych urzędu; 

wznowienie możliwości składania wniosków o zorganizowanie stażu, prac 

interwencyjnych  oraz bonów na zasiedlenie w ramach projektu „Aktywizacja osób 



młodych pozostających bez pracy w powiecie  zduńskowolskim (V)” – Program 

Operacyjny Wiedza Edukacja Rozwój 2014 – 2020; poinformowanie o możliwości 

składania wniosków o zorganizowanie stażu  oraz prac interwencyjnych w ramach 

projektu „Aktywizacja osób po 29 roku życia pozostających bez pracy w powiecie 

zduńskowolskim (VI)” – Regionalny Program Operacyjny Województwa Łódzkiego 

2014 – 2020; przyjęcie w okresie 24.06.2022 r. – 19.08.2022 r. 43 oświadczeń                                             

o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi i 15 wniosków o wydanie zezwoleń                         

na pracę sezonową cudzoziemca na terytorium RP; dysponowanie 58 krajowymi 

ofertami pracy (na dzień 19.08.2022 r.); przekazanie informacji o stanie bezrobocia: 

Według statystyki na koniec lipca 2022 roku w Powiatowym Urzędzie Pracy w 

Zduńskiej Woli było zarejestrowanych 1 515 osób bezrobotnych, w tym 868 kobiet. 

Stopa bezrobocia na koniec czerwca 2022 roku osiągnęła w Powiecie 

Zduńskowolskim 5,8%; udzielanie wsparcia dla obywateli Ukrainy.   

      

promocja, kultura i sport 

V NIEBIESKI PIKNIK POD HASŁEM „POMAGAMY I CHRONIMY”  

Komenda Powiatowa Policji w Zduńskiej Woli i Powiatowe Centrum Pomocy 

Rodzinie w Zduńskiej Woli zaprosili mieszkańców i gości Powiatu Zduńskowolskiego 

na V Niebieski Piknik pod hasłem „Pomagamy i chronimy”. Impreza odbyła się 17 lipca 

2022 r. w godzinach od 12:00 do 16:00 na terenie Powiatowego Międzyszkolnego 

Ośrodka Sportowego przy ul. Dolnej 41 w Zduńskiej Woli. Organizatorzy przygotowali 

sporo atrakcji. Najmłodsi uczestnicy sprawdzili swoje umiejętności oraz wiedzę z 

zakresu bezpieczeństwa w miasteczku ruchu drogowego, w grach, zabawach i w 

autochodzikach. Wzięli też udział w loterii z nagrodami. Dodatkowo, dla osób 

aktywnych ruchowo, przewidziano marsz i bieg nordic walking pod okiem 

wykwalifikowanego trenera. Policjanci wspólnie ze zduńskowolskimi strażakami 

nauczyli udzielania pierwszej pomocy, a w symulatorach dachowania i zderzeniowym 

doświadczyliśmy, jak zachowuje się pojazd, kierowca oraz pasażer w chwili wypadku 

drogowego. Za pomocą alkogogli i narkogogli zwizualizowaliśmy działanie alkoholu i 

środków odurzających na uczestnika ruchu drogowego. Policjanci zaprezentowali 

służbowe wyposażenie, radiowozy, motocykle oraz przeprowadzili pokaz technik i 

taktyk interwencji. Nowością w tym roku była prezentacja pojazdu służącego do 

przewozu osób zatrzymanych – tzw. więźniarki, a także policyjny pokaz czynności 

wykonywanych na miejscu zdarzenia kryminalnego. Nie zabrakło informacji o 

policyjnych przedsięwzięciach, sposobach pomocy osobom dotkniętych zjawiskiem 

przemocy domowej, jak również o procedurach podjęcia służby w policji. Ponadto 

żołnierze z 32. Bazy Lotnictwa Taktycznego w Łasku pokazali sprzęt                   i 

wyposażenie lotników oraz opowiedzieli o swojej pracy. W czasie pikniku zostali 

nagrodzeni laureaci konkursu plastycznego „Bądź bezpieczny na drodze – zabłyśnij 

przykładem”. 

OBCHODY 78. ROCZNICY POWSTANIA WARSZAWSKIEGO 

Z okazji rocznicy bohaterskiego zrywu niepodległościowego mieszkańców 

stolicy, zgromadziliśmy się 1 sierpnia przy tablicach upamiętniających zduńskowolan, 

którzy uczestniczyli w tym wydarzeniu. O godzinie 17:00 w całym kraju zawyły syreny. 



W tym czasie uczciliśmy 78. rocznicę wybuchu Powstania Warszawskiego, trwając w 

milczeniu przez 78 sekund. Następnie odegrany został hymn państwowy. Uczciliśmy 

także minutą ciszy śp. Jerzego Adamczyka (1932-2022) – żołnierza Powstania 

Warszawskiego, który odszedł  na wieczną wartę. Wicestarosta Zduńskowolski 

Wojciech Rychlik, Prezydent Miasta Zduńska Wola Konrad Pokora, Dyrektor Muzeum 

Historii Miasta Zduńska Wola Tomasz Polkowski oraz syn kpt. Władysława 

Jachowicza „Konara” – Witold Jachowicz mówili o wydarzeniach z sześćdziesięciu 

trzech pamiętnych dni 1944 roku. Modlitwę za dusze poległych odmówił ks. prałat 

Janusz Ogrodowczyk z parafii pw. WNMP w  Zduńskiej Woli. 

Uczestnicy uroczystości złożyli kwiaty, zapalili znicze i oddali hołd Powstańcom 

przed tablicami „Ku czci zduńskowolan walczących w Powstaniu Warszawskim 1944 

roku”. Podczas uroczystości wspólnie zaśpiewaliśmy powstańcze piosenki „Warszawo 

ma”, „O chłopakach z AK” oraz „Pałacyk Michla.” Wartę honorową pełnili członkowie 

Grupy Rekonstrukcji Historycznej „Chrobry I”. 

 

XIV MISTRZOSTWA POLSKI W PARAKOLARSTWIE SZOSOWYM 

 

Powiat Zduńskowolski był współorganizatorem XIV Mistrzostw Polski                                          

w Parakolarstwie Szosowym. W dniach 22-24 lipca najlepsi w kraju niepełnosprawni 

sportowcy wystartowali w Zduńskiej Woli, by walczyć o medale mistrzostw Polski                                    

w parakolarstwie szosowym. Zawody zostały przeprowadzone w dwóch grupach                             

z podziałem na kobiety i mężczyzn: jeżdżący na rowerach klasycznych i rowerach 

trzykołowych  oraz jeżdżący na siedząco – rowery ręczne. To było pierwsze takie 

wydarzenie w Zduńskiej Woli. Start i meta miały miejsce przed stadionem 

Powiatowego Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego przy ulicy Piwnej. Trasa wyścigu 

liczyła 10,3 km i przebiegała przez ulice: Piwną, Łaską, Kościelną, Dolną, Paprocką, 

Pod Borem (Marżynek), Spacerową (Marżynek). Wyniki zawodów znajdują się na 

stronie internetowej organizatora – Polskiego Związku Sportu Niepełnosprawnych 

„Start”. 

 

FESTIWAL HISTORYCZNY „W GRODZIE MŚCIWOJA – STROŃSKO NA OSI 

CZASU” 

Już po raz 11. Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Zapolicach wraz                                                

ze Stowarzyszeniem Złoty Krzyż zaprosił nas 6-7 sierpnia do Strońska na festiwal 

historyczny „W Grodzie Mściwoja – Strońsko na osi czasu”. Impreza nawiązuje do 

średniowiecznych początków wsi Strońsko i postaci comesa Mściwoja z rodu Pobogów 

– fundatora miejscowej świątyni i właściciela Strońska oraz okolicznych wsi. 

Tradycyjnie, głównym elementem tego dwudniowego wydarzenia były turnieje, 

podczas których  w szranki stawali rycerze i wojowie. Przygotowano mnóstwo atrakcji 

dla wszystkich, którzy interesują się dziejami naszego regionu. Zobaczyliśmy 

inscenizację zdobycia grodu. To widowisko zawsze wywołuje wiele emocji wśród 

widzów. Wysłuchaliśmy też koncertów muzycznych oraz wzięliśmy udział w 

warsztatach średniowiecznych rzemiosł oraz pokazach uzbrojenia i narzędzi z okresu 

średniowiecza. Wydarzenie zostało wsparte przez Powiat Zduńskowolski i dotowane 

kwotą 3500 zł brutto w ramach Otwartego Konkursu Ofert na wsparcie realizacji zadań 



publicznych w 2022 roku przez organizacje pozarządowe w zakresie upowszechniania 

kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury, tradycji  i dziedzictwa narodowego. 

 

WĘDRUJĄCE ARTYSTYCZNE LATO 2022 
 

Kolejna już edycja Wędrującego Artystycznego Lata 2022, pod nazwą 

„Ciekawskie Lato” za nami.  Tegoroczna akcja odbyła w trzech pięciodniowych 

turnusach dla 102 dzieci. W ramach programu dzieci uczestniczyły m.in. w 

interesujących wycieczkach, które umożliwiły poznanie naszego powiatu i 

województwa: wycieczka autokarowa do Strońska –  poznanie doliny rzeki Warty, 

kościoła w Strońsku oraz miejsc związanych z walkami nad Wartą w 1939 roku, 

zwiedzanie Muzeum Miasta Zduńskiej Woli, Szlaku Fabrycznego, Cmentarza 

Żydowskiego. Zorganizowano także wycieczki do Niebieskiego Źródła pod 

Tomaszowem Mazowieckim, Ośrodka Olimpijskiego w Spale, Bunkra w Konewce, 

Ogrodu ZOO w Łodzi i nowo otwartego Orienatrium. Uczestnicy Wal-a 2022 mieli 

również okazję wziąć udział w ciekawych warsztatach artystycznych: rękodzielniczych, 

malarskich, fotograficznych, tanecznych oraz zabawach z językiem angielskim. 

Podsumowanie całości akcji, wystawa nagrodzonych prac oraz wręczenie nagród 

laureatom za konkursy: „Moje wakacje” oraz „Bezpieczne wakacje” nastąpiła 21 

sierpnia podczas XXII Regionalnej Wystawy Rolno-Przemysłowej. Akcja wsparta                              

i dotowana przez Powiat Zduńskowolski kwotą 3000 zł brutto w ramach Otwartego 

Konkursu Ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w 2022 roku przez 

organizacje pozarządowe w zakresie upowszechniania kultury, sztuki, ochrony dóbr 

kultury, tradycji i dziedzictwa narodowego. 

 

DNI POWIATU ZDUŃSKOWOLSKIEGO 

14 i 15 sierpnia zorganizowaliśmy dla Mieszkańców i Gości Powiatu 

Zduńskowolskiego Dni Powiatu Zduńskowolskiego – Powiatowe Dni ku czci św. 

Maksymiliana Marii Kolbego. W tym czasie odbywały się uroczystości religijno-

patriotyczne oraz wydarzenia kulturalne.  

14 sierpnia (niedziela) o godzinie 11:00 w kościele pw. św. Maksymiliana Marii 

Kolbego w Zduńskiej Woli przy ul. Staffa 5 odprawiona została Uroczysta Msza Święta 

i miał miejsce odpust parafialny.  

15 sierpnia (poniedziałek), z okazji 102. rocznicy Bitwy Warszawskiej                                        

i przypadającego w tym dniu Święta Wojska Polskiego, o godzinie 11:30 na pl. 

Wolności w Zduńskiej Woli, przy pomniku Marszałka Józefa Piłsudskiego, wygłosiłam 

okolicznościowe przemówienie, a delegacje organizacji kombatanckich, władz 

samorządowych, służb mundurowych, jednostek organizacyjnych powiatu i miasta, 

spółek miejskich i szkół złożyły wiązanki kwiatów. Następnie przeszliśmy do Bazyliki 

Mniejszej Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny  w Zduńskiej Woli, gdzie 

uczestniczyliśmy w Uroczystej Mszy Świętej odpustu parafialnego ku czci 

Wniebowziętej Bogarodzicy. Po południu tego dnia, o godzinie 14:00, rozpoczęliśmy 

Piknik Powiatowy. Miejscem imprezy był Powiatowy Międzyszkolny Ośrodek Sportowy                                                    

w Zduńskiej Woli przy ulicy Dolnej 41. Część artystyczną zainicjowały występy dzieci                           

ze Studia Tańca ARABESQUE oraz spektakl „Pszczółka Maja i Filip” dla najmłodszych 

uczestników wydarzenia z pokazem mega baniek mydlanych. O godzinie 16:00 

uczestniczyliśmy w przeglądzie zduńskowolskich talentów „Młodzi i zdolni”. 



Zobaczyliśmy występy taneczne młodzieży ze Studia Tańca ARABESQUE i 

wysłuchaliśmy koncertu Kacpra Andrzejewskiego. Rozstrzygnęliśmy konkurs 

fotograficzny pn. „Szlakami Powiatu Zduńskowolskiego edycja 2022”. Celem konkursu 

było pielęgnowanie dziedzictwa kulturowego, historycznego i przyrodniczego Powiatu 

Zduńskowolskiego, jak również zachęcenie do odkrywania oraz dokumentowania 

fotograficznego interesujących miejsc związanych z kulturą, historią i przyrodą. 

Zaprosiliśmy także na pokazy taneczne i naukę tańca ze Studiem ARABESQUE. O 

godzinie 18:00 wyłoniliśmy zwycięzców konkursu wystawienniczego pn. „Powiatowy 

Przegląd Kół Gospodyń Wiejskich”. Do udziału w nim zgłosiło się 17 kół z terenu 

Powiatu Zduńskowolskiego. Komisja konkursowa najpierw odwiedzała wszystkie 

stoiska, a następnie oceniała potrawy, wystrój i ogólną prezentację kół gospodyń. Od 

godziny 18:30 podziwialiśmy pokaz mody sukien ślubnych przygotowany przez Galerię 

Mody Ślubnej LA PERLE, a „pierwszego tańca” nauczyliśmy się ze Studiem Tańca 

ARABESQUE. Całość zakończyliśmy koncertami Gwiazd Wieczoru: o 19:30 – 

CLÖDIE, a o 21:00 – AGNIESZKA CHYLIŃSKA. W trakcie całego wydarzenia 

wzięliśmy udział w przeglądzie kół gospodyń wiejskich i kosztowaliśmy regionalnych 

potraw. Dzieci skorzystały z animacji i zabaw. Zaprezentowały się również jednostki 

powiatowe.  

 

XXII REGIONALNA WYSTAWA ROLNO-PRZEMYSŁOWA W POWIECIE 

ZDUŃSKOWOLSKIM 

 

21 sierpnia zorganizowaliśmy XXII Regionalną Wystawę Rolno-Przemysłową. 

Odwiedzający stoiska wystawiennicze mogli zapoznać się z ofertą blisko 

dziewięćdziesięciu przedsiębiorców i usługodawców. Wystawa od lat stanowi dla firm 

związanych z technologiami, przemysłem, budownictwem, rękodziełem, rolnictwem                        

i przetwórstwem okazję do zaprezentowania swoich produktów, nawiązania kontaktów 

czy też zawarcia kontraktów handlowych. Jako impreza wystawiennicza, promuje 

krajowych i lokalnych przedsiębiorców oraz wytwórców. Wydarzenie miało także 

komponent rozrywkowy – przygotowaliśmy liczne atrakcje, na plenerowej scenie 

zaprezentowali się m.in. lokalni artyści: wychowankowie Powiatowego Młodzieżowego 

Domu Kultury „Na Pięterku” i Kapela Podwórkowa „Szadkowiacy”. Imprezą 

towarzyszącą był Zlot Food Trucków w dniach 19-21 sierpnia. 

 

Punkt 11 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał czy przy przebudowach wyniesień kontroluje się 

profile tych wniesień. Co zaważyło, by ograniczyć ruch na ul. Kilińskiego, ma tam 

miejsce zarówno wywyższenie jak i zwężenie. Poprosił by przy tego typu działaniach 

taka informacja była przekazywana radnym.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że przebudowa skrzyżowań jest 

realizowana w ramach poprawy bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych,  jest to 



jeden z priorytetów jakie ustawodawca określił w ramach regulacji. Również w 

Zduńskiej Woli chcieliśmy skorzystać z dofinansowań. Wystąpiliśmy ze stosownymi 

wnioskami. Została opracowana dokumentacja techniczna przybudowy tych przejść, 

organizacja ruchu w oparciu o które przebudowa jest realizowana. Projekt techniczny 

jest zgodny z normami prawnymi. Nad przebudową czuwa inspektor nadzoru. 

Przebudowa ma miejsce dlatego, że mimo oznakowania tych przejść w sposób 

prawidłowy różnie bywa z kulturą jazdy na skrzyżowaniach. Często dochodzi do 

wyścigów co powoduje niebezpieczeństwo dla innych użytkowników ruchu 

drogowego. Odbyła się przebudowa na ul. Szkolnej, obecnie trwa proces na ul. 

Kilińskiego.  Wyniesienia są już przy Szkole na ul. Złotej i przy Szkole w 

Wojsławicach. Do końca września br. jest plan by zakończyć inwestycje na ul. 

Kilińskiego. Na ul. Kilińskiego są dwie drogi o jednym pasie ruchu drogowego gdzie 

pas ma około 5,5 metra gdzie niestety odbywają się wyścigi. Jest szereg instytucji i 

sklepów, co powoduje różną kulturę parkowania na tej ulicy. Samochody parkują na 

skrzyżowaniach. Dochodzi do wielu kolizji. Zostaną wyznaczone miejsca do 

parkowania by ograniczyć ruch na skrzyżowaniach.  

Radna Joanna Pawłowska zapytała czy dobrze zrozumiała, że zostanie utrudnione 

parkowanie np. przy ZUS. Może tak się zdarzyć, że gdy na wyznaczonych miejscach 

zaparkują pracownicy tychże  instytucji  - więcej miejsc do parkowania nie będzie. 

Należałoby się spotkać z władzami tych instytucji gdyż tam sytuacja czasami 

wygląda armagedonicznie.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik podkreślił, że faktycznie taka sytuacja ma tam 

miejsce, a w obrębie skrzyżowań parkować nie wolno gdyż zagraża to                                

bezpieczeństwu innych użytkowników ruchu. Prezydent pracuje nad koncepcją 

utworzenia stref parkowania co spowoduje pewne uregulowania w tym przedmiocie.   

 

Radny Krzysztof Nowak złożył interpelację w sprawie „zapewnienia bezpieczeństwa 

na skrzyżowaniu drogi powiatowej 4914E z drogą wojewódzką – Szadek - Warta w 

miejscowości Boczki przez: - niezwłoczne ustawienie znaku STOP, - rozważyć 

możliwości zamontowania progu zwalniającego, - prześwietlenia części lasu tuż przy 

skrzyżowaniu. Powyższe uzasadniam dużą częstotliwością groźnych wypadków.”. 

Radny Zbigniew Piotrowski przypomniał, że wielokrotnie apelował by uzupełniać 
miejsca parkingowe w przypadku ich likwidacji np. Jak w przypadku drzew w miejsce 
jednego-  dwa, tak samo w przypadku parkingów. Nie spotkał się z wyścigami na ul. 
Kilińskiego, wyścigi były na pewno na Pogoni, oraz przy ul. Azaliowej.   Spowoduje to 
jedynie spowolnienie ruchu i zwiększy ilość spalin.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik stwierdził, że są różne głosy np. że progi są zbyt 
niskie. Staramy się zachować normy techniczne. To one określają jakie mają być 
progi zwalniające.  

Piotr Pacelt Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg odnosząc się do słów radnego 
Nowaka, poinformował, że wspomina o skrzyżowaniu drogi wyższej kategorii. Zarząd 
powiatowy nie będzie blokował zmian w organizacji ruchu. Jeżeli Zarząd Dróg 
Wojewódzkich taką potrzebę zobaczy to jest gotów do rozmów w kwestii zmiany 
organizacji ruchu.  



Radny Dawid Mazurkiewicz nawiązał do dni powiatu, zapytał jak była zabezpieczona 
ta impreza i koncert, jak wyglądała ochrona, jak wyglądała służba medyczna i jak 
zgodnie z ustawą ta impreza była zorganizowana.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że koncert odbył się w ramach dni 
powiatu. Organizacja koncertu wymagała stosownych zabezpieczeń, te 
zabezpieczenia były tj. profesjonalna firma ochroniarska, była zapewniona 
współpraca z odpowiednimi służbami tj. policja; zabezpieczenie medyczne. Koncert 
odbył się bez jakichkolwiek wydarzeń. Nie było żadnych zgłoszeń. 

Radna Ewa Mielczarek – Sójka - wiadomo, że pozytywnie został rozpatrzony 
wniosek z tytułu tzw. dróg po PGR-owskich w gminie Szadek, co się dalej w sprawie 
dzieje.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że zostały złożone dwa wnioski, jeden 
otrzymał dofinansowanie w kwocie 1.999.999,00 zł. Zostało uruchomione 
zamówienie publiczne. Jest już podpisana umowa na wykonanie Programu 
Funkcjonalno- Użytkowego.  Termin wykonania PFU został określony do 30 
listopada. Następnie będzie można podjąć dalsze działania czyli ogłoszenie 
zamówienia publicznego o wykonanie inwestycji w trybie zaprojektuj i wybuduj.  

Radny Tomasz Półgrabia stwierdził, że na temat skrzyżowań zostało już wiele 
powiedziane chce jednak zapytać o kąt najazdu na tych skrzyżowaniach. W 
większości są wykonane w tym samym kącie najazdu. Inne zostały wykonane w 
bardzo wysokim kącie najazdu, ma tu na myśli wywyższenie na ul. Łąkowej, Sokolej i 
Głównej.  Wielu mieszkańców ma uwagi. Wiele pojazdów z zaniżonym zawieszeniem 
ma spory problem. Obserwował to skrzyżowanie i uważa, że jest ono zbyt wysokie.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik odpowiedział, że dążymy by nasze przejścia 
wyniesione były łagodne. Wspomniane skrzyżowanie wykonywało miasto. Myśli, że 
jest to skrzyżowanie jeden do półtora. My wychodzimy z założenia by przejście 
wyniesione spowolniło ruch a nie urywało kół. Chodzi o spowolnienie ruchu a nie jego 
zatrzymanie.  

Radny Stanisław Szuster w związku z tym, że ul. Przatowska i Lichwa - Wola 
Łobudzka nie otrzymały dofinansowania, zawnioskował o ponowne złożeniu wniosku 
do PROW-u. Obecnie trwa nabór.    

Wicestarosta Wojciech Rychlik potwierdził, że istotnie jest ogłoszony konkurs jeżeli 
chodzi o PROW. Jest możliwość składania wniosków. Dofinansowanie wynosi 63% 
kosztów kwalifikowanych. Należy sobie odpowiedzieć czy nas na to stać, jakie mamy 
szanse. Trwa opracowanie dokumentacji na przebudowę ul. Przatowskiej w kierunku 
Przatowa na długości 1,5 km. Brak 300 metrów do kolejnej miejscowości spowoduje, 
że nie zostaną spełnione wymagania. Druga przesłanka to przesłanka budżetowa. 
Projektant określił wartość tego przedsięwzięcia na 4.700.000,00 zł. Teraz po 
analizie ta wartość zbliża się do 6 milionów. Konieczność zabezpieczenia wkładu 
własnego to dwa miliony złotych.  W naszej ocenie nie mamy takich pieniędzy. 
Podobnie jest w przypadku przygotowania dokumentacji Lichwa w kierunku Woli 
Łobudzkiej. Należy tutaj chwilę poczekać, obecnie prowadzone są wielomilionowe 
inwestycje.  Wykonawcy sugerują, że będzie wzrost kosztów. Odnośnie drogi 
Prusinowice – Borki Prusinowskie – zadanie trochę wymuszone, może się okazać, że 
będzie trudność w realizacji tej inwestycji. Ceny materiałów budowlanych od stycznia 
znacznie wzrosły. Na Prusinowice wartość jest dwa razy wyższa niż dofinansowanie. 



Rozpoczynanie kolejnych inwestycji bez zakończenia którejś z nich a mamy Piaski, 
Beleń, Strońsko, Jodłowa, Staszica, Spółdzielcza, rozbudowa szkoły w Karsznicach, 
Krokocice – Lichwa, przebudowa dachu na II Liceum sprawi, że któraś z inwestycji 
nas pochłonie. Póki nie zostanie zakończona przynajmniej połowa tych inwestycji 
należy się na chwilę powstrzymać.  

Radna Ewa Mielczarek – Sójka zwróciła się do wicestarosty - powiedział pan, że 
wniosek z tzw. dróg po PGR-owskich był trochę wymuszony. A przecież chcieliście 
państwo składać ten wniosek tylko nie na tą drogę o której żeśmy mówili.  

Radny Krzysztof Nowak przypomniał, że na początku kadencji czekaliśmy na 
odbudowę środków a tych środków jednak nadal brakuje i to coraz więcej. Nie udało 
się pozyskać dofinasowania na łącznik. Przekładanie inwestycji nas nie 
satysfakcjonuje. Na pewno potrzeby są wszędzie nie tylko na gminie Szadek ale i na 
terenie całego powiatu.  Nasze oczekiwania były takie by jakoś to spiąć.  

Radny Stanisław Szuster stwierdził, że drogi na terenach wiejskich są robione za 
drogo. Zbyt głębokie jest np. korytowanie. Dlatego tych pieniędzy ciągle brakuje. 
Dokonał wraz z radnym Filipowskim pomiaru szerokości chodnika na niedawno 
wybudowanej  drodze powiatowej - 3 metry, na drodze wojewódzkiej w miejscowości 
Osiny 2 metry. Może należy zmienić projektanta.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że chciała do wypowiedzi Pana wicestarosty 
dodać informację na temat szpitala. Może nie widać tego na zewnątrz ale jest gotowy 
oddział ginekologii i położnictwa, dziecięcy, została wyremontowana klatka 
schodowa. Przed nami jeszcze rehabilitacja. Nie jest łatwo ale należy próbować.  
Jeżeli chodzi o łącznik to uzyskał on dofinansowanie w wysokości 85 %. Szerokość 
chodnika wynika z przepisów i zależy czy pełni funkcję tylko chodnika, czy jest to 
ciąg pieszo - rowerowy. Wtedy te szerokości są inne. Środki samorządy mogą 
zaciągnąć z wolnych środków z poprzedniego roku ale jak widać tych środków ciągle 
brakuje albo zaciągamy kredyt.  Dużym obciążeniem jest obsługa długu.  

Radny Tomasz Półgrabia stwierdził, że dobrze jest że szpital jest remontowany ale 
temat szpitala powraca i zawsze będzie powracał. Zapytał jak wygląda sprawa 
budowy lub przymiarek do przebudowy nowego bloku operacyjnego. Czy powiat 
rozważa kwestię wystąpienia o środki.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że od około dwóch lat czekamy na 
jakikolwiek program, który pozwoli na realizację inwestycji związanych z opieką 
medyczną. Mimo zapowiedzi prasowych taki program się nie pojawił. Blok operacyjny 
to najbardziej kosztowana część. Jeżeli chodzi o stanowisko sanepidu to został 
wydłużony czas możliwości funkcjonowania obecnego bloku. Jest w opracowaniu 
program funkcjonalno- użytkowy w celu zaaranżowania części pomieszczeń, które są 
przeznaczone w tej chwili na rehabilitację i dotychczasowy blok operacyjny i 
rozbudowę od strony ul. Dąbrowskiego.   Szpital czyni przygotowania.  

Radny Krzysztof Nowak nawiązał do łącznika - ubolewa, że powiat musiał to zadnie 
realizować bo nas to dużo kosztowało. Wyraził duże uznanie dla działań pana 
starosty w poprzedniej kadencji, który organizował spotkania by spiąć to wszystko.  
To 85 % o którym wspomina pani starosta to nie było po tych odszkodowaniach i się 
w tym nie zamknęło.   



Radny Tomasz Filipowski złożył wniosek w sprawie „Przebudowy drogi powiatowej 

na odcinku Szadek - Przatów nr 4939E w zakresie ulicy Przatowskiej” na odcinku 

około 1,500 km. Przebudowy drogi powiatowej nr 4910E na odcinku 1500 m od 

miejscowości Lichwa”. 

Radna Joanna Pawłowska nawiązała do informacji międzysesyjnej stwierdziła, że 
zauważyła, że szkoły zdobywają pieniądze z Europejskiego Funduszu Społecznego i 
tak: 
1. Zespół Szkół im. K. Kałużewskiego i J. Sylli w Zduńskiej Woli  - 55 027 euro. 

2. Zespół Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Wojsławicach - 54 

163 euro. 

3. Zespół Szkół Zawodowych nr 1 w Zduńskiej Woli  - 49 353 euro.  

 

Pani radna pogratulowała dyrektorom. Zapytała czy w związku z tym, że zaczyna się 

nowy rok szkolny jest komplet kadry. Zapytała z jakimi wynagrodzeniami w naszej 

szkole nauczyciele rozpoczynają pracę i na ile może liczyć nauczyciel dyplomowy.  

 

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że na pytanie odnośnie wynagrodzeń 

pani naczelnik odpowie na piśmie. Jeżeli chodzi o kadrę jest ona zapełniona.  Są w 

niektórych szkołach wakaty na stanowisko pedagoga specjalnego.   

 

Punkt 12 

Wnioski i oświadczenia Radnych.  

 

Radny Tomasz Półgrabia złożył wniosek w sprawie uzupełnienia brakującego 

oznakowania pozimowego (czerwone, wypukłe linie poprzeczne), przed znakiem 

STOP na jezdni ul. Lipowej w Zduńskiej Woli. Przed wymianą nawierzchni 

bitumicznej w/w oznakowanie znacząco poprawiło bezpieczeństwo przed znakiem 

STOP na ul. Lipowej, jednak na nowej nawierzchni zapomniano o naniesieniu 

ponownym tego oznakowania (od wysokości ul. Gołębiej do przejścia dla pieszych i 

znaku STOP). Po drugiej stronie skrzyżowania na jezdni ul. Zielonej to oznakowanie 

jest obecne...”  

 
Punkt 13 

Sprawy różne. 
 
Nie zgłoszono.  
 
Punkt 14 

Zakończenie L sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 
 

Posiedzenie L sesji VI kadencji zakończył przewodniczący rady Piotr Warchlewski. 



 
 
 

Przewodniczący 
Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

Piotr Warchlewski   

 
 

 


